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P R O T O K Ó Ł  Nr IV/2014 
z obrad XLVI Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie 
 
 

Sesja odbyła się w dniu 23 kwietnia 2014 roku, w sali narad Gminnego Centrum Kultury w 
Mszanowie i trwała do godz. 12:30. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz. 9:00 otworzył XLVI Sesję Rady Gminy. Po 
powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 14 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał. Nieobecny  Michał Szwechowicz. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 
protokołu.  
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- radni powiatu nowomiejskiego Marcin Buliński i Wacław Jabłoński wym. w zał. nr 2 do protokołu 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska  
- Prezes Zakładu Usług Komunalnych Leszek Moczadło  
- Komendant Gminny Ochrony Przeciwpożarowej Janusz Łupaczewski 
- sołtysi wsi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XLV Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Zapytania i wnioski. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2014-
2034.  

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie na rok 2014.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej w 
miejscowości Tylice. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów 
prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie oraz określenie granic ich obwodów. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 rok instytucji 
kultury- Gminnego Centrum Kultury.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 rok instytucji 
kultury- Gminnej Biblioteki Publicznej w Nowym Mieście Lubawskim z/s w Gwiździnach. 

13. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z organizacjami 
pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 
w 2013 roku. 

14. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2013 
a) realizacja Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie w 2013 

roku. 
b) realizacja Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 

2013.  
15. Podjęcie uchwały w sprawie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za 2013r.   
16. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
17. Zamknięcie obrad Sesji. 

Przebieg obrad: 
Ad 1 
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Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Zmian nie zgłoszono. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 
 
Ad 3 
Sekretarzem obrad Sesji wybrano radnego Wiesława Mikę.  
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z obrad XLV Sesji. 
Sekretarz obrad XLV Sesji radny Stefan Ławicki oświadczył, iż zapoznał się z protokołem z poprzedniej 
Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie.  
Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XLV Sesji Rady Gminy. 
 
Ad 5  
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej działalności za okres od 26 marca do 22 kwietnia 2014 r. 
27.03.2014  
- Spotkał się z przedstawicielami LZS Chrośle – Nowy Dwór Bratiański w sprawie budowy boiska 
trawiastego w miejscowości Chrośle, 
28.03.2014  
- Pani Anna Lenckowska – Kierownik Referatu Oświaty w imieniu Wójta wręczyła nagrody uczestnikom 
Gminnego Turnieju Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym. 
31.03.2014 Wójt podpisał następujące umowy o dofinansowanie projektów dotyczących: 
- budowy kanalizacji w Pacółtowie. Koszt całkowity projektu to prawie 4 mln zł, w tym planowane 
dofinansowanie to ponad 2,5 mln zł, a planowany wkład własny to prawie 1,4 mln zł (z tego planuje się 
odzyskać ok.740 tys. VAT-u). Dofinansowanie zostanie przyznane ze środków Unii Europejskiej w 
ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 2007-2013. Zadanie obejmuje: 
- budowy dwóch odcinków sieci kanalizacyjnej, które zostaną włączone do istniejącej sieci kanalizacyjnej 
zlokalizowanej  na terenie Nowego Miasta Lubawskiego. Planowana łączna długość wybudowanej sieci 
kanalizacyjnej - 4,99 km. Planowana liczba osób, która zostanie podłączona do sieci – 700. 
- budowy sieci wodociągowej. Jeden z planowanych odcinków połączy sieć wodociągową w Pacółtowie 
z siecią wodociągową w Tylicach, poprawiając warunki ciśnieniowe. Drugi odcinek umożliwi części 
mieszkańcom korzystanie z wodociągu. Planowana łączna długość wybudowanej sieci wodociągowej – 
770 m. Planowana liczba osób, która zostanie podłączona do sieci – 3. 
03.04.2014 
- Wójt spotkał się z Burmistrzem Nowego Miasta Lubawskiego i Prezesem Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego w sprawie rozwiązania problemu dotyczącego braku uzgodnienia warunków przyłączenia 
kanalizacji ulicy Nawra Ustronie do miejskiej sieci kanalizacyjnej. Ponadto omówiono kwestię obniżenia 
stawki na ścieki. Od roku czasu również podczas tego spotkania Burmistrz zapewniał, że przy 
uchwalaniu nowej taryfy na ścieki dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie zostanie uchwalona niższa 
stawka, przynajmniej o 50 gr.  Po tygodniu od ostatniego spotkania Burmistrz poddał w wątpliwość, czy 
Gminie Nowe Miasto Lubawskie zostanie obniżona stawka na ścieki, uzasadniając to zgodą na 
przyłączenie kanalizacji ulicy Nawra Ustronie bez konieczności montażu liczników do pomiaru przepływu 
ścieków.  
- W tym dniu Wójt uczestniczył również w spotkaniu w sprawie awarii pomp ciepła zamontowanych w 
Zespole Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie. 
- Gratulował uczestnikom Gminnych Zawodów Warcabowych. 
- Pan Janusz Łupaczewski Komendant Gminny Ochrony Przeciwpożarowej w imieniu Wójta uczestniczył 
w posiedzeniu wyjazdowym Zarządu Oddziału Powiatowego ZOSP RP w Nowym Mieście Lubawskim. 
07.04.2014 
- Pan Andrzej Andrzejewski – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury reprezentował Wójta podczas 
spotkania przygotowawczego do Gali Przedsiębiorczości. 
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10.04.2014  
- Wziął udział w posiedzeniu komitetu ufundowania Sztandaru dla Policji. 
- Wziął udział w obchodach IV rocznicy posadzenia Dębu Pamięci  asp. PP Franciszka Chały. 
- Spotkał się z przedstawicielami Klubu Sportowego Drwęca. 
11.04.2014 
- Gratulował uczestnikom Powiatowego Turnieju Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym. 
16.04.2014  
- Uczestniczył we wspólnym posiedzeniu komisji Rady. 
17.04.2014  
- Spotkał się z przedstawicielem firmy Termator. 
- Spotkał się z Wydawcą Kuriera Iławskiego. 
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności wójt i jego urzędnicy podejmowali następujące działania: 
W okresie od 25 marca do 22 kwietnia br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- przeprowadzono profilowanie dróg gruntowych we wszystkich miejscowościach gminy; usługę 
wykonały następujące podmioty: ZUK Mszanowo, KR Skarlin, KR Bratian, KR Gwiździny i KR Mroczno; 
wiosenne profilowania dróg gruntowych kosztowało niespełna 26 tys. zł.  
- dokonano miejscowych napraw drogi asfaltowej w Mszanowie i Kaczku poprzez zalanie ubytków masą 
asfaltową na zimno, 
- usunięto pozimowy piasek i wykonano inne prace porządkowe na drogach relacji: Gwiździny – 
Krzemieniewo, Jamielnik – Gryźliny, Chrośle – Gryźliny, Nowy Dwór Bratiański – Nawra, Pustki – Ruda 
oraz na drogach powiatowych w obrębie miejscowości Chrośle, Nawra i Nowy Dwór Bratiański, 
- w Jamielniku, Gryźlinach, Chroślu, Bratianie, Kaczku, Skarlinie i Nowym Dworze Bratiańskim 
wykonano prace porządkowe polegające na czyszczeniu dróg, chodników, przystanków, placów zabaw; 
prace porządkowe będą prowadzone dalej we wszystkich miejscowościach, 
- wyczyszczono rowy przydrożne przy drogach gminnych: Mszanowo – Tylice, Nowy Dwór – Nawra oraz 
w miejscowości Kaczek,  
- umyto szklane wiaty przystankowe i uporządkowano teren wokół przystanków w Tylicach, Pacółtowie i 
Bratianie, 
- wyrównano i posiano trawę na placu zabaw w Nawrze, 
- zamontowano tablice w Gwiździnach i Bratianie, 
- zebrano kamienie na drodze gminnej Nawra – Marzęcice i w Tylicach na Rojewie. 
- zebrano śmieci przy jeziorze Skarlińskim i przy moście na rzece Drwęca, 
- zebrano darninę z pobocza drogi w Radomnie,  

 
W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec marca br. było 756 zarejestrowanych osób 
bezrobotnych, czyli o 15 osób mniej niż według stanu na koniec lutego br. 

 
Przeprowadzono zamówienia publiczne do 14 tys. euro na transport tłucznia na terenie Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie. 
Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 14 tys. euro na: 
- budowę drogi gminnej Bratian – Kaczek oraz ulic osiedlowych w miejscowości Bratian - Etap I 
(unieważniony), 
- naprawę nawierzchni dróg gminnych na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
Gmina otrzymała dofinansowanie na realizację zadań: 
- Przebudowa drogi gminnej Tylice – PGR Tylice, dojazdowej do gruntów rolnych we wsi Tylice – Etap I. 
Zadanie dofinansowane ze środków budżetu województwa z wpływów za wyłączenie z produkcji 
gruntów rolnych. Planowana wartość całkowita zadania to prawie 408 tys. zł, w tym wysokość 
dofinansowania 80.000,00 zł. 
- Budowa boiska sportowego w Radomnie. Zadanie dofinansowane ze środków UE w ramach PROW na 
lata 2007 – 2013. Planowany całkowity koszt zadania to ponad 56 tys. zł, w tym kwota dofinansowania 
ponad 36 000,00 zł. 
Złożono wnioski o dofinansowanie następujących działań: 
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- ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie  - 
Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie – edycja 2014. 
Planowana całkowita wartość projektu to około 52 tys. zł, w tym planowana wysokość dofinasowania 
ponad 44 tys. zł. 
- ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie - Akcja 
edukacyjna Więcej zieleni w naszej gminie. Planowana całkowita wartość projektu to prawie 13 tys. zł, w 
tym planowana wysokość dofinasowania wynosi prawie 9 tys. zł.  
- ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie - 
Termomodernizacja obiektu Szkoły Podstawowej im. Janusza Korczaka w Tylicach. Planowana 
całkowita wartość projektu 43.750,00 zł, w tym planowana wysokość dofinasowania 35.000,00 zł, przy 
czym do kosztów zadania należy doliczyć podatek VAT w wysokości ponad 10 tys. zł, który nie został 
objęty projektem, ponieważ stanowi koszt niekwalifikowalny, będzie odzyskiwany przez Gminę po 
zakończeniu zadania. Łączny całkowity koszt zadania wraz z podatkiem VAT wyniesie prawie 54 tys. zł, 
w tym dofinansowanie 35.000,00 zł.  
- w imieniu Gminy Pani Grażyna Zagórska złożyła wniosek o  dofinansowanie zadania pn. Kibicuję fair. 
Wniosek złożono w ramach konkursu „Kibicuję bezpiecznie” organizowanego przez Ministerstwo Spraw 
Wewnętrznych. Całkowita wartość projektu 39.740,00 zł. Planowane dofinansowanie  w postaci nagrody 
pieniężnej za zajęcie pierwszego miejsca – 60 tys. zł, za drugie miejsce – 40 tys. zł, a za trzecie – 20 
tys. zł. 
- Złożono wniosek o przystąpienie Gminy i Sołectwa Mszanowo do Programu Odnowy Wsi 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego „Wieś Warmii, Mazur i Powiśla Miejscem, w którym warto 
żyć…”. 

Wniosek napisany przez pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej pn. "Widzisz reaguj" złożony do 
Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej w ramach programu osłonowego "Wspieranie jednostek 
samorządu terytorialnego w tworzeniu systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie" nie otrzymał 
pozytywnej opinii Wojewody Warmińsko-Mazurskiego. 
Ośrodek Pomocy Społecznej otrzymał w ramach "Programu Asystent Rodziny i koordynator rodzinnej 
pieczy zastępczej na rok 2014r." 36.052 na zatrudnienie 2 asystentów rodziny na okres od V - XII 2014r 

W dniu 9 kwietnia otrzymaliśmy od PKP informację, że teren pod ustawienie wiaty na dworcu 
kolejowym w Jamielniku może zostać oddany do odpłatnego użytkowania dla Urzędu na podstawie 
umowy najmu. 

W dniu 25 maja 2014r. odbędą się wybory do Parlamentu Europejskiego. Gmina Nowe Miasto 
Lubawskie zgodnie z uchwałą Rady Gminy podzielona została na 7 obwodów głosowania. Siedziby 
obwodowych komisji wyborczych nie uległy zmianie i znajdują się w Zespołach Szkół w Jamielniku i 
Bratianie, w Szkołach Podstawowych w Gwiździnach, Skarlinie, Radomnie, w Gminnym Centrum Kultury 
w Mszanowie oraz w świetlicy wiejskiej w Pacółtowie. Jedyną zmianą jest to, że mieszkańcy sołectwa 
Gryźliny będą głosować w Zespole Szkół w Jamielniku. Lokale wyborcze będą otwarte w godzinach od 
7:00 do 21:00. Obwieszczenie w tej sprawie wydałem w dniu 16 kwietnia 2014r.  Dostępne jest w 
Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej Gminy oraz na tablicach ogłoszeń w sołectwach 
i przy budynku Urzędu Gminy. Informuję, że komitety wyborcze mogą zgłaszać kandydatów do 
obwodowych komisji wyborczych do dnia 2 maja włącznie, w godzinach pracy Urzędu tj. do godz. 14:30. 

W dniu wczorajszym otrzymaliśmy decyzję Warmińsko-Mazurskiego Państwowego Wojewódzkiego 
Inspektora Sanitarnego utrzymującą w mocy zaskarżoną przez nas decyzję Państwowego Powiatowego 
Inspektora Sanitarnego dotyczącą wyrażenia zgody na założenie cmentarza w Gwiździnach. PWIS 
podtrzymał decyzję Inspektora Powiatowego. Wskazał jednocześnie możliwość wnioskowania do 
Sanepidu o wydanie opinii odnośnie możliwości dalszego korzystania z cmentarza w oparciu o § 7 
rozporządzenia Ministra Gospodarki Komunalnej z dnia 25 sierpnia 1959 roku w sprawie określenia, 
jakie tereny pod względem sanitarnym są odpowiednie na cmentarze. 

W Urzędzie Gminy uruchomiono placówkę bankową, która czynna jest od poniedziałku do piątku od 
godz. 7.30 do 15.00. Można dokonywać w niej wszelkich transakcji. W momencie objęcia przez Bank 
Spółdzielczy obsługą Urzędu Gminy, co nastąpi z dniem 1 czerwca br. przestanie funkcjonować kasa 
Urzędu, wpłaty na konta Gminy bez dodatkowych opłat będą mogły być dokonywane w placówce 
bankowej. 
 
Ad 6  
Zapytania i wnioski. 
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W związku z obecnością na Sesji przedstawicieli firmy ubezpieczeniowej Przewodniczący Rady poprosił 
Pana Wójta o wstępne informacje.  
Pan Wójt poinformował, że w związku z licznym pytaniami dotyczącymi odpowiedzialności podczas 
imprez i festynów organizowanych przez sołectwa i jednostki podległe Gminy, na dzisiejszą Sesję 
zaproszono przedstawiciela brokera ubezpieczeniowego w celu wyjaśnienia wątpliwości. Wójt 
poinformował, że Gmina posiada ubezpieczenie 30 imprez masowych. 
 
Przedstawicielka brokera poinformowała, że ubezpieczenie dotyczy imprez niezależnie czy odbywają się 
w pomieszczeniach, czy na otwartej przestrzeni i obejmuje festyny i imprezy okolicznościowe 
niebiletowane. Zwróciła uwagę, ze poszkodowany stawiając roszczenie musi wykazać, że szkoda 
nastąpiła z winy Gminy.  
 
Na pytanie radej Barbary Grzywacz w sprawie odpowiedzialności w sytuacji zdarzenia podczas np. 
przejażdżki konnej na festynie, jeżeli usługę wykonuje bezpłatnie podwykonawca, czy wtedy roszczenie 
jest kierowane do Gminy.   
 
Przedstawiciel brokera odpowiedział, że roszczenie jest kierowane do Gminy jako organizatora. 
Ewentualnie po wypłacie odszkodowania ubezpieczyciel może wystąpić z regresem do podwykonawcy. 
W umowie z Gminą jest zapis o odstąpieniu od regresu od osób powiązanych np. dyrektorów szkół, ale 
do firm zewnętrznych może wystąpić.  Za imprezę odpowiada przede wszystkim organizator, czyli 
Gmina i roszczenie tu jest kierowane, ale trzeba udowodnić winę, czy zaniedbanie obowiązków. 
 
Sołtysi stwierdzili, że w tej sytuacji trudno podjąć decyzję o organizacji imprezy, a tym bardziej, czy 
zechcą osoby postronne bezinteresownie wykonywać określone usługi jak do pory.  
 
Przedstawiciel odpowiedział, że nie jest tak, że ubezpieczyciel zawsze występuje z regresem, ale bada 
czy obowiązki zostały wykonane z należytą starannością.  
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy zawsze powinna być zawarta umowa z podwykonawcą.  
 
Przedstawiciel odpowiedział, że niekoniecznie, bo ustne umowy również obowiązują. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski uważa, że dyskusja powinna dotyczyć konkretnego zdarzenia, które miało 
miejsce na festynie w ubiegłym roku w Skarlinie. Z dyskusji można wywnioskować, że jeżeli skutki tego 
zdarzenia przejęłaby Gmina, to konsekwencji nie ponosiłyby inne osoby. 
 
W sprawie odpowiedzialności sołtysa i innych 2 osób za zdarzenie w Skarlinie wyjaśniła, że sołtys nie 
może ponosić odpowiedzialności, bo nie jest osobą prawną, tylko Gmina. Gmina powinna przejąć 
sprawę mimo, że pisma z roszczeniem wpłynęły do innych osób zajmujących się organizacją imprezy. 
Każda sprawa związana z roszczeniem jest rozpatrywana indywidualnie i w zależności o materiałów 
dowodowych podejmowane są decyzje, z którymi poszkodowany może nie zgodzić się podejmując 
drogę sądową. 
 
Przewodniczący podziękował Paniom za przedstawienie informacji. 
 
Zapytania zgłosili: 
Sołtys Andrzej Godziński powrócił do sprawy zdarzenia na festynie w Skarlinie. Pan sołtys poinformował, 
że po otrzymaniu pisma od rodzica poszkodowanego dziecka, zgłosili się do radcy prawnego w 
Urzędzie, który odpowiedział, że może odpowiedzieć na to pismo w naszym imieniu jako organizatorów. 
W tej sytuacji zrezygnowaliśmy z pomocy Gminy. Kto jest organizatorem, Gmina czy sołtys.  
 
Wójt odpowiedział, że omówi sprawę z radcą.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski ponowił wniosek o zamontowanie lampy oświetleniowej przy przystanku 
autobusowym na początku wsi w Nawrze. Jeżeli nie można na istniejącym słupie to może zastosować 
oświetlenie fotowoltaiczne. 



6 

 

Zapytał także dlaczego w załączniku do uchwały o zmianie budżetu niektóre inwestycje zaznaczone są 
innym kolorem. 
Radny powrócił do sprawy wypłaty akcyzy rolnikom. Na ostatniej Sesji otrzymał odpowiedź, że jak tylko 
Gmina otrzyma pieniądze, to zaraz zostaną wypłacone. Tydzień temu była informacja, że pieniądze są, 
a rolnicy nie otrzymali zwrotu. 
Radny zapytał także jaką korzyść ma Gmina  w związku utworzeniem punktu banku w Urzędzie. 
 
Sołtys Kazimierz Domżalski – z informacji Pana Wójta wynika, że w całej Gminie drogi zostały 
wyprofilowane, a w Nowym Dworze w kierunku Pana Mejki są straszne dziury, na odcinku za 
wysypanym tłuczniem 250 metrów. 
 
Sołtys Anna Dymowska poinformowała, że niektóre ulice w Jamielniku były profilowane, ale ul. Kościelna  
nie i mieszkańcy proszą o równiarkę. Ponadto Pani sołtys zgłosiła wniosek o ponowne nawiezienie 
tłuczniem ul. Królowej Jadwigi. 
 
Pan sołtys Andrzej Godziński wnioskował o kontrolę legalności połowu ryb na stawie w Skarlinie.  
Sołtys wnioskował także o 2-3 przyczepy tłucznia na drogę w kierunku Skarlinka.  
 
Radny Wiesław Mika zapytał, kiedy rozpoczną się remonty placów zabaw. W sprawie profilowania dróg 
radny stwierdził, że w Lekartach ani jeden metr drogi nie był profilowany.  
 
Pan sołtys Roman Sienkowski wnioskował o wyczyszczenie rowów przy ul. Górnej i Polnej w Bratianie. 
Te ulice zastały nawiezione tłuczniem i niedrożne rowy spowodują, że będzie on wypłukany.  
 
Pani sołtys Melania Sarnowska-Dembek  wnioskowała o nawiezienie tłucznia koło przystanku przy 
figurze w Pacółtowie. W czasie opadów deszczu tworzy się bagienko i wysiadanie z autobusu jest 
kłopotliwe dla dzieci. Drugie takie miejsce, gdzie utworzyło się zagłębienie i jest woda, a mieszkańcy 
jeżdżą polem jest na drodze polnej z Tylic do Mszanowa niedaleko od drogi z Pacółtowa do Tylic.  
 
Radna Halina Sieńska zapytała czy wszczęte są prace nad realizacją oświetlenia ulic Polnej i Piaskowej 
w Mszanowie. Zadania są zaplanowane na bieżący rok. 
 
Radna Mirosława Granica wnioskowała o bardziej szczegółowe informacje w sprawie użyczenia gruntu 
przez PKP. Na spotkaniu w roku ubiegłym była mowa o nieodpłatnym udostępnieniu gruntów. Okazuje 
się, że Gmina wiatę postawi na własny koszt i będzie płacić za grunty.  
 
Radna Barbara Grzywacz podzieliła zdanie Pani Granicy.  
Radna zapytała, czy udało się odzyskać podatek VAT w związku z prowadzonymi staraniami Gminy w 
tej sprawie.  
Wnioskowała także o bardziej szczegółowe informacje w sprawie zamierzeń budowy elektrowni 
wiatrowych w rejonie Nowego Dworu, Chrośla i Gryźlin. Ukazało się obwieszczenie w tej sprawie. 
 
Radny Zdzisław Domżalski wnioskował o informacje na temat cmentarza w Gwiździnach.  
 
Ad 7  

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2014-2034.  

Zmiany wieloletniej prognozy zostały omówione na komisjach. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLVI/313/2014 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLII/280/2013 z dnia 18 grudnia 2013 rok u w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na 2014-2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
  
Ad 8 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
na rok 2014.  
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W związku z tym, że zmiany budżetu zostały omówione na komisjach, Przewodniczący Rady zapytał 
Panią Skarbnik czy są inne zmiany. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że krótko omówi zmiany. 
W załączniku nr 1 zmiany dotyczą wprowadzenia do budżetu dotacji:  
- na budowę drogi gminnej Tylice – PGR w wysokości 80 000 zł, 
- zwrot podatku akcyzowego dla rolników – w wysokości 409 355, 78 zł, 
- w rozdziale 80195 dotacja w wysokości 29 456,77 zł związana z realizacją projektu „Akademia 
Innowacji i Edukacji”,  
- w rozdziale 852 dotacja na pomoc społeczną  - zasiłki stałe i okresowe, 
- w rozdziale 854 dotacja na stypendia. 
Wydatki: 
- uwzględniono otrzymane dotacje zgodnie z przeznaczeniem. 
Pani Skarbnik poinformowała, że zrezygnowano z realizacji inwestycji – budowa ul. Okrężnej w Bratianie 
o wartości 350 000 zł ze względu na konieczność uzupełniania środków na budowę drogi gminnej 
Bratian-Kaczek. Na tę inwestycję zabrakło 329 000 zł oraz dołożono na przebudowę drogi Tylice – PGR 
100 000 zł, w tym 80 000 zł dofinansowania i 20 000 zł własnego wkładu). 
W załączniku nr 3 innym kolorem  zaznaczono zmiany. W pozycji 13 jest zmiana nazwy zadania:  
„Budowa drogi ul. Nawra-Ustronie wraz z budową kanalizacji deszczowej  i sanitarnej”. 
Nowym zadaniem jest budowa chodnika we wsi Bagno z koski brukowej.  
Na zadanie: termomodernizacja budynków użyteczności publicznej zwiększenie o 8 812,50 zł,  
zwiększenie o 10 000 zł na zakup mienia komunalnego.  
W załączniku nr 6 – przychody i rozchody uaktualnienie kwot. 
W załączniku nr 7 – zmiana klasyfikacji budżetowej jednego zadania.  
Pani Skarbnik wyjaśniła, że wypłata zwrotu podatku akcyzowego możliwa jest po uchwaleniu zmiany 
budżetu, co nastąpi dzisiaj, ale pieniędzy nie ma jeszcze na koncie Gminy i będziemy na nie czekać.  
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLVI/314/2014 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 rok u w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej w 
miejscowości Tylice. 
Insp. ds. gospodarki nieruchomościami Marek Arentowicz wyjaśnił, że podjęcie uchwały umożliwi 
zawarcie umowy z Tylickim Stowarzyszeniem Rozwoju i prowadzenie szkoły w tych budynkach przez 
stowarzyszenie. Z przedmiotu dzierżawy jest wyłączony plac zabaw i parking. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XLVI/315/2014 w sprawie wyra żenia 
zgody na wydzier żawienie nieruchomo ści poło żonej w miejscowo ści Tylice. 
Uchwała stan  owi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych 
przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie oraz określenie granic ich obwodów. 
Pani Sekretarz wyjaśniła, że w związku z likwidacją Szkoły Podstawowej w Tylicach koniecznym jest 
dokonanie zmiany sieci publicznych szkół oraz określenia granic ich obwodów. W projekcie uchwały 
Tylice oraz Pacółtowo przypisano do obwodu Szkoły Podstawowej w Gwiździnach. 
 
Radny Józef Szczepański zapytał, czy to tylko formalność, bo szkołę będzie prowadziło  
stowarzyszenie. 
 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że Gmina musi określić, do której szkoły publicznej mogą uczęszczać 
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dzieci z tych wsi. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XLVI/316/2014 w sprawie ustalenia 
sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów pr owadzonych przez Gmin ę Nowe Miasto 
Lubawskie oraz okre ślenie granic ich obwodów. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 rok instytucji kultury- 
Gminnego Centrum Kultury.  
 
Dyrektor Andrzej Andrzejewski przedstawił prezentację multimedialną z działalności Gminnego Centrum 
Kultury. 
Sprawozdanie Gminnego Centrum Kultury oraz Gminnej Biblioteki Publicznej zostały omówione na 
posiedzeniu Komisji, Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XLVI/317/2014 w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 rok instytucji kultury- Gminnego Centrum 
Kultury.   
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 rok instytucji kultury- 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Nowym Mieście Lubawskim z/s w Gwiździnach. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XLVI/318/2014 w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 rok instytucji kultury- Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Nowym Mie ście Lubawskim z/s w Gwi ździnach. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę, po czym wznowił obrady. 
 
Ad 13 
Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z organizacjami 
pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 
2013 roku. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
W związku z tym, że sprawozdanie Pani Katarzyna Wałdowska przedstawiła na komisjach, 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono.  
 
 
Ad 14 
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2013 stanowi załącznik nr 11 do 
protokołu. 

a) realizacja Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie w 
2013 roku – sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do protokołu, 

b) realizacja Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 
rok 2013 – sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przedstawiła je w formie prezentacji medialnej Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska. 
 
Radna Barbara Grzywacz zapytała jakie jest podejście osób biorących udział w projektach. Korzystają z 
gotowych rozwiązań. 
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Dyrektor Anna Pijaczyńska odpowiedziała, że projekt jest realizowany od 2008 roku i mimo, że wszystko 
mają przygotowane, nawet bezpłatnie dowożeni są na zajęcia, to chętnych jest coraz mniej. Są 
przypadki, że podejmując się uczestnictwa np. w kursie na prawo jazdy, nie zawsze go kończą. 4 osoby 
ukończyły kurs dla opiekunki, jedna została zatrudniona. 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za 2013r.   
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XLVI/319/2014 w sprawie  
Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za 2013r.   
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad 16 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
Uzupełnienie odpowiedzi na wnioski i pytania radnych z Sesji w dniu 26.03.2014 r. 

 
W związku z informacją Pana Radnego Szczepańskiego o złym stanie drogi wojewódzkiej od Tylic w 
kierunku Kulig oraz powiatowej z Tylic do Mroczenka wystąpiliśmy do Zarządców Dróg z wnioskiem o 
naprawę drogi. 
 
Pan Radny Szczepański na poprzedniej Sesji wnioskował o zmianę terminu płatności rachunków za 
dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków z 7 na 14 dni. Wniosek rozpatrzono pozytywnie. W związku 
z koniecznością zmiany umów na dostawę wody i odbiór ścieków, wydłużony termin płatności zacznie 
obowiązywać od początku przyszłego roku. 
 
Pan Radny Przemysław Kotewicz podczas ostatniej Sesji zgłaszał problem zasilania energetycznego na 
boisku w Radomnie. Wniosek zrealizowano, prace elektryczne zostały wykonane. 
 
Pan Sołtys Roman Sienkowski podczas marcowej Sesji wnioskował o ustawienie lustra na drodze 
krajowej w celu poprawienia bezpieczeństwa wyjazdu z ul. Długiej w Bratianie – lustro zostało 
ustawione.  
Pan Sołtys wnioskował również o ustawienie znaku ograniczenia prędkości  nawet do 20 km/h na 
moście przy szkole w Bratianie, w chwili obecnej rozpoczęta została inwestycja - budowa drogi Bratian-
Kaczek, która obejmuje również wjazd do szkoły. W okresie prowadzenia prac będą stawiane 
tymczasowe ograniczenia, a docelowo planowane jest wprowadzenie ograniczenia prędkości na 
wszystkich drogach osiedlowych. 

 
- W sprawie zdarzenia podczas festynu w Skarlinie Pan Wójt odpowiedział Panu sołtysowi, że umówi 
spotkanie radcą prawnym w celu omówienia dalszego postępowania. 
- Radnemu  Wiśniewskiemu w sprawie ponowienia wniosku o zainstalowanie lampy oświetleniowej na 
przystanku w Nawrze Pan Wójt odpowiedział, że nie ma możliwości zamontowania lampy na 
istniejącym słupie z powodu zlokalizowania jej pod linią energetyczną.  
- Na zapytanie w sprawie zwrotu podatku akcyzowego odpowiedziała wcześniej Pani Skarbnik. 
- W sprawie korzyści z utworzenia punktu banku w Urzędzie Pan Wójt odpowiedział, że  korzystają 
wszyscy mieszkańcy Gminy będąc w Urzędzie mają możliwość dokonania wszelkich opłat. Od 1 
czerwca ten bank przejmuje obsługę finansową Gminy. Umowa jest podpisana na 3,5 roku, co wynika 
z przetargu.  
- W sprawie profilowania dróg w Nowym Dworze w szczególności w kierunku Pana Mejki Pan Wójt 
odpowiedział, że zleci zadanie do realizacji. Wójt wyjaśnił, że niewykonanie profilowania niektórych 
dróg wynikało z rozeznania, iż nie jest ono konieczne w danym momencie, ale wnioski w tej sprawie 
można zgłaszać i będziemy reagować. 
- Pani sołtys Anna Dymowska wnioskowała o wyrównanie ul. Kościelnej i załatanie dziur na ul. 
Królowej Jadwigi, zadanie zostanie zlecone do realizacji.  
- Pan sołtys ze Skarlina wnioskował o  dokonanie kontroli połowu nad stawem w centrum wsi. Pan 
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Wójt wyda taką dyspozycję Panu Strażnikowi Gminnemu. 
- Pan sołtys wnioskował również o nawiezienie tłucznia  na drogę na Skarlinek. Zadanie zostanie 
zlecone do realizacji.  
- W sprawie terminu remontu placu zabaw radnemu Wiesławowi Mika odpowiedział Pan Kierownik 
Bielecki.  Po kontroli placów zabaw z udziałem Sanepid-u i nadzoru budowlanego, która będzie 
przeprowadzona w maju, jak  każdego roku, zostaną zlecone remonty. W budżecie zaplanowane są 
środki na remont palcu zabaw tylko w Lekartach i Radomnie, ale jeżeli kontrola wykaże konieczność 
remontu także innych placów zostaną zlecone. 
- W sprawie równania dróg w Lekartach, Pan Wójt prosił o wyszczególnienie dróg.    
- Pan sołtys Roman Sienkowski wnioskował o wyczyszczenie rowów przydrożnych na ul. Polnej  i 
Górnej Pan Wójt odpowiedział, że po rozeznaniu w terenie, jeżeli wniosek będzie zasadny, będzie 
zlecone. 
- Pani sołtys z Pacółtowa wnioskowała o nawiezienie tłucznia przy przystanku w Pacółtowie, Pan Wójt 
odpowiedział, że sprawa jest znana i zostanie zlecona do realizacji. Również do realizacji zostanie 
zlecona punktowa naprawa drogi Tylice-Mszanowo. 
- Pani radnej Sieńskiej w sprawie terminu rozpoczęcia budowy oświetlenia ulic Polnej i Piaskowej w 
Mszanowie Pan Wójt odpowiedział, że zadanie będzie realizowane łącznie z budową oświetlenia ul. 
Cichej w Bratianie, a tam problemy własnościowe opóźniają prace.  
- Pani radna Mirosława Granica pytała o kwestię postawienia przystanku na dworcu kolejowym w 
Jamielniku. Pan Wójt odpowiedział, że otrzymaliśmy odpowiedź z PKP,  w której informują, że 
ustawienie wiaty jest możliwe pod warunkiem odpłatnego użytkowania na podstawie umowy najmu 
gruntu pod przystankiem. Wójt nawiąże kontakt z PKP w sprawie wysokości odpłatności. Wtedy 
ewentualnie zostaną podjęte dalsze działania. Wcześniejsza korespondencja dotyczyła możliwości 
postawienia wiaty, nie było mowy o placu pod przystankiem.  
- Pani Skarbnik odpowiedziała radnej Barbarze Grzywacz, czy udało się odzyskać podatek VAT. Firma 
reprezentująca Gminę w tym zakresie w grudniu 2013 roku złożyła korektę dlatego, że mijał 5 letni 
okres przedawnienia się roku 2008.  Wysokość odliczenia, na które firma złożyła korekty z roku 2008 
wynosiła około 300.000 zł. W tej chwili Gmina jest w trakcie kontroli skarbowej. Trudno określić jakie 
będzie rozstrzygnięcie. Na następnej Sesji, po kontroli Pani Skarbnik przekaże więcej informacji. 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że VAT z inwestycji realizowanych w 2013 roku Gmina będzie we własnym 
zakresie odliczać, ale musi być znane stanowisko Urzędu Skarbowego. Jest to kwota około 1 mln zł z 
budowy sieci kanalizacji sanitarnej w Bratianie. Odliczenie z 2013 roku na pewno Gminie przysługuje. 
Wójt poinformował, że w budżecie uwzględniony jest zwrot podatku z 2013 roku. 
- Pani radna Grzywacz pytała również o planowaną budowę wiatraków na terenie Gminy. Pani Marta 
Kowalska odpowiedziała, że decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach zostały wydane na 1 
elektrownię w Gwiździnach o mocy 2 MW, 1 elektrownię w Skarlinie o mocy 2,5 MW oraz 1 w Tylicach 
na jednej działce oraz na kolejnych dwóch działkach mają powstać 4 elektrownie w Tylicach. 
Natomiast decyzja o lokalizacji inwestycji celu publicznego została wydana na 1 elektrownię w 
Gwiździnach o mocy 3 MW.  Toczy się postępowanie w celu wydania decyzji na 4 elektrownie w 
Chroślu, w Nowym Dworze – 2 i w Gryźlinach.  
- Panu radnemu Zdzisławowi Domżalskiemu w sprawie utworzenia cmentarza w Gwiździnach Wójt 
odpowiedział, że jak wcześniej poinformowaliśmy Państwa radnych, Państwowy Powiatowy Inspektor 
Sanitarny wydał negatywną opinię w sprawie utworzenia cmentarza w Gwiździnach. Gmina odwołała 
się od tej decyzji.  Argumentem Powiatowego inspektora Sanitarnego było to, że opiniuje tylko budowę 
nowego cmentarza lub rozszerzenie istniejącego. Nie może wydawać opinii w kwestii cmentarza, który 
istnieje tak jak w Gwiździnach. W odpowiedzi na odwołanie Wojewódzki Inspektor Sanitarny w piśmie 
z dnia 22 kwietnia wskazał przepis, na który należy powołać się w dalszym postepowaniu. Jest to 
rozporządzenie Ministra Gospodarki Komunalnej z sierpnia 1959r.  w sprawie określenia jakie tereny 
pod względem sanitarnym są odpowiednie na cmentarze, w którym jest mowa o istniejących 
cmentarzach.   
 
Radny Przemysław Kotewicz, w imieniu mieszkańców zgłosił że bariera na moście na drodze 
Radomno – Gryźliny jest uszkodzona i zagraża bezpieczeństwu.  
Do radnego zgłosił się Pan Rzeszotek z pytaniem co z jego wnioskiem o ustawienie znaku „zakazu 
postoju i zatrzymywania” na drodze do stadionu.  
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Pan Wójt odpowiedział, że naprawę balustrady na moście zleci do realizacji, natomiast wniosek w 
sprawie ustawienie znaku „zatrzymywania i postoju” zostanie rozpatrzony i ewentualnie zlecony do 
realizacji. 
 
Ad 17 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski zamknął 
obrady XLVI sesji rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
 
Sekretarz obrad                                                          Przewodniczący Rady Gminy  
Wiesław Mika                                                                    Roman Biegajski                                                                   

 

 
 


